

**To: Department of Economy and Tourism, and Free Zone Council.**

**Subject: Creation of New Licence Code for VA Issuance [Category1].**

Dubai's Virtual Assets Regulatory Authority [VARA] extends warm greetings to all our stakeholders and partners.

As you may be aware, VARA has previously informed the market that entities operating in/from Dubai, and providing or intending to provide Virtual Asset [VA] products and/or services are required to be evaluated to determine the nature of regulatory supervision required, and have a registry maintained at a consolidated level [for Dubai]

As per **VARA's Virtual Assets Issuance Rule Book [V2] issued on Sep 19<sup>th</sup> 2023**, any Entity in the Emirate that issues a Virtual Asset in the course of a business, must comply with the VARA VA Issuance Rulebook, and consequently any Issuer must either obtain a VARA Licence [OR] a prior approval from VARA to offer such service.

VA issuances in the Emirate are categorised [along with the applicable requirement prior to the VA being issued] as follows:

- 1. Category 1:** including, but not limited to Fiat-Referenced Virtual Assets [FRVAs], defined as types of VA that purport to maintain a stable value in relation to the value of one or more fiat

**إلى: دائرة الاقتصاد والسياحة بدبي ومجلس المناطق الحرة في دبي.**

**الموضوع: إنشاء رمز جديد لتراخيص إصدار الأصول الافتراضية (الفئة الأولى).**

تتقدم سلطة دبي لتنظيم الأصول الافتراضية بأطيب تحياتها وتمنياتها بدوام التوفيق والنجاح لجميع الشركاء والمعنيين.

كما تعلمون، أبلغت السلطة سابقاً الجهات المعنية في قطاع الأصول الافتراضية بأنه يتعين على جميع الكيانات العاملة في دبي أو انطلاقاً منها، والتي تقدم أو تعتزم تقديم منتجات و/أو خدمات الأصول الافتراضية، الخضوع لعملية تقييم تحدد طبيعة الإشراف التنظيمي المطلوب، مع ضرورة إعداد سجل محفوظ على مستوى موحد (لدبي).

وبناءً على الإصدار الثاني من كتيب قواعد إصدار الأصول الافتراضية، الصادر بتاريخ 19 سبتمبر 2023، فإنه يجب على جميع الكيانات التي تقوم بإصدار الأصول الافتراضية في دبي كجزء من عملياتها التجارية الالتزام بقواعد إصدار الأصول الافتراضية، ويتعين على كل كيان يصدر أصولاً افتراضية الحصول على ترخيص (أو) موافقة مسبقة من سلطة دبي لتنظيم الأصول الافتراضية حتى تتمكن من تقديم خدماتها. وتُصنف إصدارات الأصول الافتراضية في دبي (والشروط المطلوب توافرها قبل إصدارها) كما يلي:

- 1. الفئة الأولى:** تشمل، على سبيل المثال لا الحصر، الأصول الافتراضية المدعومة بالعملية التقليدية، وهي أنواع من الأصول الافتراضية التي تحافظ على قيمة ثابتة مرتبطة بقيمة عملة تقليدية واحدة أو أكثر، ولكن دون حصولها على الحالة القانونية في أي سلطة قضائية، كما هو موضح بالتفصيل في قواعد

<p>currencies, but do not have legal tender status in any jurisdiction, as more fully defined in the FRVA Rules.</p> <p>No Entity in the Emirate may carry out a Category 1 VA issuance, unless it is <b>authorised and Licensed by VARA</b> for such VA issuance.</p> <p><b>2. Category 2:</b> All issuances which do not constitute a Category 1 VA issuance and defined per VARA Virtual Assets Issuance Rule Book Part I, Section C – ‘VA issuance categories and prior requirements’</p> <p>No Entity in the Emirate may carry out a Category 2 VA issuance, unless it has <b>obtained prior approval from VARA</b> to carry out such VA issuance.</p> <p>Even as the market seeks to comply with the VARA requirements, the specific licence category is required to be available in the commercial licensing zones. <b>VARA is hence reaching out to seek your kind confirmation that “VA Issuance” [defined as attached] has been added in your commercial licence categories to be consistent with VARA Regulations.</b></p> <p>Attached is the definition. Appreciate your response at the earliest.</p> <p><b>Sincerely Yours,</b></p>	<p>إصدار الأصول الافتراضية المدعومة بالعملات التقليدية.</p> <p>لا يمكن لأي كيان في دبي إصدار أصول افتراضية من الفئة الأولى، إلا إذا كان مخولاً ومرخصاً من قبل <b>سلطة دبي لتنظيم الأصول الافتراضية.</b></p> <p><b>2. الفئة الثانية:</b> تشمل إصدار جميع الأصول الافتراضية غير المشمولة بالفئة الأولى، والمحددة في القسم (ج) من الجزء الأول لكتيب قواعد إصدار الأصول الافتراضية للسلطة "فئات إصدار الأصول الافتراضية والشروط المطلوب توافرها".</p> <p>لا يمكن لأي كيان في دبي إصدار أصول افتراضية من الفئة الثانية إلا إذا كان مخولاً ومرخصاً من قبل <b>سلطة دبي لتنظيم الأصول الافتراضية.</b></p> <p>ومع سعي الجهات المعنية في السوق للامتثال لمتطلبات سلطة دبي لتنظيم الأصول الافتراضية، فإنه يجب أن تكون فئة الترخيص المحددة متاحة في مناطق الترخيص التجاري. <b>لذا فإننا في السلطة نتواصل معكم للحصول على تأكيد منكم بإضافة "فئة إصدار الأصول الافتراضية" (كما هو موضح في الملفات المرفقة) إلى فئات الترخيص التجاري، لتكون منسجمة مع اللوائح التنظيمية الخاصة بالسلطة.</b></p> <p>مرفق إليكم التعريفات، وتتطلع لاستلام ردكم في أقرب وقت. <b>مع فائق الاحترام والتقدير.</b></p>
---	---

## Virtual Asset Activities

VA Activity	Definition	التعريف	نشاط الأصول الافتراضية
VA Issuance [Category 1]	Fiat-Referenced Virtual Assets [FRVAs], defined as types of Virtual Assets that purport to maintain a stable value in relation to the value of one or more fiat currencies, but do not have legal tender status in any jurisdiction, as more fully defined in the FRVA Rules.	الأصول الافتراضية المدعومة بالعملة التقليدية، هي أنواع من الأصول الافتراضية التي تحافظ على قيمة ثابتة مرتبطة بقيمة عملة تقليدية واحدة أو أكثر، ولكن دون حصولها على حالة العطاء القانونية في أي سلطة قضائية، وذلك كما هو محدد بشكل كامل في "قواعد الأصول الافتراضية المدعومة بالعملة التقليدية".	إصدار الأصول الافتراضية (الفئة الأولى)